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 Protokoll 5/2022                                                              1(6) 

 
 
Protokoll fört vid styrelsemöte i Östergötlands Ornitologiska Förening 
 
Tid:  Onsdag 2022-06-08 kl 18.30–21.00 
 
Plats:  Hos Gunnar Ölfvingsson i Opphem Torpa, Rimforsa 
 
Närvarande ledamöter: Anders Tennlind, ordf. 

Jussi Tranesjö, vice ordf.     
  Inger-Marie Wohlfarth, kassör   

 Gunnar Ölfvingsson  
   Stefan Westberg, sekr. 
  Dan Lindmark 
  Jenny Rydén   
     
Frånvarande:  Sofie Hellman Anmält förhinder 
  Claud Youssif Anmält förhinder  

                  
                       

                       
 
§ 3 Föregående protokoll  
 
Protokoll 4/2022 från mötet den 5/4 är tidigare utsänt och godkänt.                        
 
§ 4 ÖgOF:s årsmöte  
 
Inget att rapportera 
 
 
 
§ 5 Ekonomi / medlemmar 
 
Ekonomi – aktuell status 
Tryckkostnaderna för Vingspegeln har blivit något dyrare än beräknat. Främst beroende på ökat 
antal sidor. Byte av tryckeri är emellertid inte aktuellt. 
 
Medlemmar – aktuell status  
Två nya medlemmar 
 
 



2 
 

§ 6 Vingspegeln 
 
Dan Lindmark berättade att man hållit ett redaktionsmöte med hela redaktionen förutom Magnus 
Bergvall, som meddelat förhinder. 
 
Vingspegeln 2/2022 
Det mesta ser ut att bli klart i dagarna och utskick beräknas bli i början av juli. 
 
Det som återstår är: 
 Några kompletterande bilder till skådarporträttet. 
 Några rader från Tåkerndagen. Inger-Marie skickar text till Dan. 
 
Vingspegeln 3/2022 – Tåkernumret 
Som omslagsbild blir det en gräshandshane. 
 
Vingspegeln 4/2022 
Som omslagsbild föreslås taigablåstjärt. 
 
Förslag till VSP nr 4: 
 intervjuer med förstagångsupptäckare (sydnäktergal, taigablåstjärt, ev tillkommande fynd). 
 en text om ÖgOF:s fågelskyddsarbete. 
 
Som konstnär för 2023 har vi tidigare haft kontakt med PeO Jonsson och vi ska nu kolla upp om 
han fortsatt är intresserad. 
 

 
§ 7  ÖgOF på nätet/i mobilen 
 
Funktionsbrevlådor 
 Kontaktbrevlådan: Bevakas av Claud. Byte beslutas vid nästa styrelsemöte. 
 
Facebook 
Fler uppmanas att vara aktiva. 
 
Hemsida 
Jenny har tagit över hemsida och Facebook efter Fanny. 
 
Bandet Fåglar i Ög 
Inget att rapportera. 
 
Holken (Zoho Connect) 
Även Dan och Jenny har nu tillträde. 
 
 
§ 8 Fågelskydds- och andra naturvårdsfrågor 
 
Fågelskyddsgruppen hade ett möte den 9 maj. 
 
Gunnar, tillsammans med övriga i gruppen, gick igenom läget i pågående ärenden. 
 
 BirdLifes remissutgåva av ”Riktlinjer för vindkraft” har gåtts igenom och våra kommentarer har 

sammanställts och kommer att lämnas in i veckan. I stort anser vi att det är ett välskrivet 
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dokument med kloka åsikter. 
 Holmens vindkraftsprojekt norr Norrköping krymper. Nu är endast området Klintabergen kvar, 

exklusive de verk som var placerade i Finspångs kommun. Rickard och Stefan har fått 
klartecken från länsstyrelsen på vår begäran om att få ta del av uppgifter om skyddsklassade 
arter i Holmens ansökan. Materialet har dock inte skickats till någon av oss ännu. 

 En grustäkt i Kränge utanför Linköping har med markägarens hjälp iordningsställts för utökning 
av antalet boplatser för backsvala.  Men vi har nyligen fått kännedom om att området nu blivit 
delvis förstört av fyrhjulingar/motorcyklar.  

 Linköpings kommun har erhållit 175 000, fördelat på tre år, i LONA-bidrag för skapande av 
lämpliga häckningsmiljöer för backsvala. Bl a planeras miljöer byggas upp vid Landeryd 
golfklubbs bana i Västerby. 

 En avstämning med lokalklubbarna angående spelplatser mm för tjäder kommer att göras efter 
säsongen, 

 Ett omtag vad gäller berguvsinventering kommer att göras nästa år, Förhoppningsvis har vi då 
fått tillgång till de ljudboxar som är beställda, men ännu ej levererade. 

 Regeringen har givit Länsstyrelserna i Sveriges kustområden i uppdrag att föreslå nya Natura 
2000-områden för fåglar inom områden som pekats ut som viktiga fågelområden i marina 
miljöer (s.k. IBA-områden utpekade av BirdLife). Den typ av Natura 2000-områden som avses i 
uppdraget är så kallade SPA-områden, som föreslås med stöd av EU:S fågeldirektiv. 

 
Länsstyrelsen Östergötland har fått i uppdrag att utreda behov av nya SPA områden i två 
utpekade områden viktiga för kustfåglar (IBAområden). Dels i ett område som delas med 
Södermanlands län, Bråviken – Hävringe och dels ett sådant område benämnt ”Östergötlands 
skärgård”.  
 
ÖgOF har mottagit länsstyrelsens rapport för yttrande. Svar ska lämnas senast 8 augusti. 
 
(IBA = Important Bird and Biodiversity Areas, SPA = Special Protection Areas) 
 

§ 9 Fågelintressefrågor 
 
Gruppen med Sofie, Inger-Marie och Jenny träffas för att ta fram och arbeta med idéer inom 
fågelintresseområdet. 

 
 Inför den biologiska mångfaldens dag den 22 maj fördes diskussioner med rovdjursföreningen 

m fl. Men pga. tidsbrist och upplägget av dagen beslöt ÖgOF att inte deltaga. 
 Nybörjarkvällar genomfördes vid några tillfällen före pandemin. Nu är det aktuellt att väcka liv 

i dem igen. 
 Föredrag om skräntärnan med Lars Gezelius och Ulrik Lötberg inbokat 19 oktober. 
 Guideutbildning för lokalföreningarna planeras att genomföras i höst. 
 Utbildning i Artportalen planeras. Torbjörn Blixt tillfrågad om att hålla i kursen.  
 
Några reflektioner kring Tåkerndagen den 7 maj. Antalet besökare vid ÖgOF:s bord inne på 
Naturum var begränsat. Desto fler pratade med oss uppe i tornet. Men det framgick kanske inte för 
alla att vi kom från ÖgOF. 
 
På mötet hade vi därför en diskussion om hur vi skulle kunna bli bättre på att marknadsföra oss och 
få ut budskapet om vad ÖgOF är och vad ÖgOF gör. 
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§ 10 Inventeringar 
 
Status genomförda, pågående och planerade ärenden/aktiviteter 
Sjöfågelinventeringen 10 – 25 maj är genomförd och rapporter börjar komma in.  
 
Ett förslag om att ÖgOF ev engagera sig mer i inventeringsprojektet ”sjöfågel höst och vinter” 
diskuterades. Idag är lokalföreningarna ganska aktiva vad gäller vinterinventeringen (även kallad 
midvinterinventeringen), men intresset är svalare för höstinventeringen.  Det är väl endast Tåkerns 
fältstation som är aktiva här.  
 

§ 11 Regionala rapportkommittén (RRK) 

Ett möte i september med Johan Jensen angående rutiner för RRK planeras.  

På BirdLifes riksstämma togs det upp att det i Artportalen finns ca 11 000 ovaliderade rapporter. Av 
dessa tillhör 950 Östergötland.  Arbete med att rensa dessa bör genomföras och ska tas upp i 
samband med planerat möte med RRK i september. 

 
§ 12 Häradsskär   

Inför höstens ringmärkning och sträckräkning under veckorna 38–41 är bemanningen klar för 
veckorna 40 och 41. Några platser finns ännu kvar för veckorna 38 och 39. 

 
§ 13 Skrivelser/massmedia 
 
Inget att rapportera. 
.  
§ 14 Region-/medlemsmöten/övriga möten/klubbkontakter 
 
Regionmöte ska hållas i november. Datum bestäms på nästa styrelsemöte. 
 
 
§ 15 BirdLife Sverige 
 
Från ÖgOF deltog Jussi på BirdLifes riksstämma den 23–24 april. Han berättade kort om mötet. 
 Av de 25 regionalföreningarna saknades 7. Tråkig utveckling, är BirdLife inte längre så 

intressant bland vissa regionalföreningar? 
 Naturuppdraget: Är ett initiativ framtaget av BirdLife Sverige under Friluftsåret 2021. Info finns 

på naturuppdraget.se 
 Fågeldialogen: Ett digitalt möte varje onsdag under vår/försommar. För info se 

birdlife.se/fagelintresse/fageldialogen .  
 Ungdomsverksamheten: En av representanterna där är Hugo Karlström från Östergötland. De 

efterlyser idéer för verksamheter på hemmaplan. ÖgOF bör kontakta lokalklubbarna om det. 
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§ 16 Övrigt 
 
50-årsjubileum 2023 
Arbete inför jubileet pågår. 
 
§ 17 Genomgång av åtgärdslistan    
 
Åtgärdslistan gicks igenom. 

 
§ 18 Nästa möte  
 
I slutet av augusti.   

 

§ 19 Mötets avslutande 

 
Ordföranden förklarar mötet avslutat. 

 
Vid protokollet   Justeras 
 
 
 
Stefan Westberg, sekreterare  Anders Tennlind, ordförande 
 


